
Protokół Nr I/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku Rady Miejskiej w Lubawce 
 

Lubawka, 2014.01.30 
 

Protokół Nr I/2014 
z I Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 

która odbyła się w dniu 30 stycznia 2014 roku  
w sali obrad Urzędu Miasta w Lubawce (ratusz – parter). 

 
 

Czas trwania sesji w godz. 1400 –1620      
Sesja była filmowana przez LUB-SAT Lubawka, TV Kamienna Góra. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady I sesji. 
Poinformowała, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 13 radnych stanowiło quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. Radny nieobecny: Artur Bodzek oraz 
Czesław Szota. 

Następnie przywitała Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Urzędu, Radnego  Powiatowego, sołtysów,  kierowników  referatów  
Urzędu  Miasta  oraz jednostek  organizacyjnych. Przywitała również 
przedstawicieli mediów, prasy, a także gospodarzy sesji radnych.  Lista 
obecności  radnych  stanowi  załącznik  nr 1, lista obecności zaproszonych gości 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Ad.2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek 
obrad. Zapytała czy radni zgłaszają jakieś wnioski. Uwag i wniosków nie 
zgłoszono. Następnie zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 
obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
 

Zatwierdzony porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Informacja kierownika SP ZOZ o aktualnej sytuacji rzeczowo-finansowej 

jednostki: 
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§ informacja o przebiegu remontu Ośrodka Zdrowia w Chełmsku Śląskim, 
§ informacja o dostępności zakresu usług medycznych. 

8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
a) nadania ulicy w miejscowości Chełmsko Śląskie, 
b) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

c) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 
w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020. 

d) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 -2020. 

e) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy 
Lubawka na lata 2014-2020. 

f) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat, 
g) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat, 
h) wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
i) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży, 
i) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości, 
j) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2014. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11.  Sprawy różne, wolne  wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie obrad I sesji.  
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XI sesji 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z XI sesji 
wyłożony był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją ma możliwość 
zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
„wstrzymujących” głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęła protokół z XI sesji. 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych 
 

Radny Piotr Wiktorowski zapytał Radnego Powiatowego Adama Krok kto jest 
odpowiedzialny za zimowe utrzymanie drogi  na odcinku Lubawka - Chełmsko 
Śląskiego i kto podejmuje decyzje o posypaniu śliskiej jezdni materiałami 
szorstkimi. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Garbień zgłosiła, że rów w pobliżu sklepu 
„Dino” w Chełmsku Śląskim jest nadal nie wysprzątany, a wszelkie interwencje  
w Starostwie Powiatowym do dnia dzisiejszego nie przyniosły żadnych 
rezultatów. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała Radnego Powiatowego Adama 
Krok jakie inwestycje planuje Starostwo Powiatowe na terenie Gminy Lubawka 
w bieżącym roku. 
Radny Edmund Tasior zapytał Dyrektora  Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Stanisława Smok czy dr Piotr Sutkowski planuje 
podjąć pracę w Ośrodku Zdrowia w Miszkowicach. 
Dyrektor  SP ZOZ Stanisław Smok odpowiedział, że dr Piotr Sutkowski nie 
kontaktował się w tej sprawie. 
Radny Bolesław Krzemiński zapytał jakie są perspektywy otwarcia gabinetu 
chirurgicznego w Przychodni Zdrowia w Lubawce. 
Dyrektor  SP ZOZ Stanisław Smok powiedział, że najbliższy termin to 
wrzesień 2015 roku, ponieważ NFZ nie ogłosił dodatkowego konkursu. 
Radny Marek Szota poinformował, że Ochotnicza Straż Pożarna nie ma 
sprawnego systemu SMS.  
Radny B. Krzemiński powiedział, że droga  na odcinku Lubawka – Chełmsko 
Śląskie jest bardzo zniszczona i oblodzona, ponieważ jest niewłaściwie 
wyprofilowana i woda spływa jezdnią. 
 

Ad.5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami 
 

Burmistrz T. Kulon przedstawił informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał 21 
zarządzeń, które m.in. dotyczyły: 
§ wyznaczenia 4 działek do dzierżawy na cele rolne na okres nie dłuższy niż 3 

lata w drodze bezprzetargowej, 
§ wyznaczenia do sprzedaży działki w drodze przetargu nieograniczonego 

położonej w Lubawce przy ul. Cmentarnej, 
§ opracowania planu finansowego do uchwały budżetowej Gminy Lubawka na 

rok 2014 oraz planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji 
rządowej Gminy Lubawka na rok 2014, 

§ wyznaczenia do sprzedaży działki na poprawę zagospodarowania położonej 
w Bukówce w drodze bezprzetargowej. 

§ wyznaczenia 9 działek do dzierżawy na okres nie dłuższy niż 3 lata w drodze 
bezprzetargowej, 

§ wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 2014, 
§ upoważnienia Skarbnika Gminy do nadawania w imieniu Burmistrza Miasta 

Lubawka klauzuli o skierowaniu tytułu wykonawczego do egzekucji oraz 
stosowania środków egzekucyjnych, 

§ upoważnienia Inspektora księgowości podatkowej do wydawania tytułów 
wykonawczych dotyczących opłaty za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi, nadawania w imieniu Burmistrza Miasta Lubawka klauzuli 
o skierowaniu tytułu wykonawczego do egzekucji oraz stosowania środków 
egzekucyjnych, 

 
§ zmiany zarządzenia  nr 137/2014 z dnia 23 sierpnia 2013 roku 

o wyznaczeniu do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Lubawce 
przy ul. Tkackiej 1 w drodze przetargu ograniczonego do właścicieli lokali. 

§ wyznaczenia do dzierżawy na okres nie dłuższy niż 5 lat działki położonej 
w Lubawce przy ul. Boh. Stalingradu. 

Ponadto poinformował, że uczestniczył w następujących spotkaniach:  
11 stycznia rozpoczęły się zebrania sprawozdawcze za rok 2013 Ochotniczych 
Straży Pożarnych z terenu Gminy Lubawka. Pierwsze zebranie odbyło się 
w Okrzeszynie natomiast drugie w tym samym dniu w Chełmsku  Śląskim. 
13 stycznia uczestniczył w spotkaniu Zespołu do spraw kontaktów granicznych 
z Czeską Republiką, a konkretnie z krajem kralovehradecki. Nadmienił, że jest 
członkiem Zespołu, który swoim działaniem doprowadza do podpisania   
memorandów dotyczących korzystania ze środków z okresu finansowania 
Europejskiej Współpracy Transgranicznej na lata 2014-2020. Poinformował też, 
że do 15 marca trwa ostatni nabór do funduszu mikroprojektów finansowanych 
również z Europejskiej Współpracy Transgranicznej. 
18 stycznia zebranie sprawozdawcze  OSP w Opawie. 
20 stycznia odbył się konwent w Euroregionie Nysa poświęcony Strategii 
Rozwoju Euroregionu Nysa województwa dolnośląskiego i czterech czeskich 
krajów (kralovehradecki, liberecki, ołomuniecki i pardubicki 
23 stycznia posiedzenie Rady Samorządowej Aglomeracji Wałbrzyskiej, które 
odbyło się w Świdnicy. 
24 stycznia uczestniczył w dorocznym opłatku noworocznym w Domu Kultury 
w Lubawce oraz w uroczystych obchodach Dnia Babci i Dnia Dziadka.  
 

Ad.6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Marciniak poinformował, że  
zgodnie z planem pracy, Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała 
dwukrotnie: 
10 stycznia tematem posiedzenia Komisji była kontrola wydatków na 
utrzymanie świetlic wiejskich Gminy Lubawka w 2013 roku (załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu). 
W ramach przeprowadzanej kontroli komisja spotkała się z Dyrektorem Miejsko 
– Gminnego Ośrodka Kultury w Lubawce Arkadiuszem Wiercińskim                
w siedzibie jednostki przy ul. Przyjaciół Żołnierza 6a. 
Podczas spotkania poruszano kwestie związane bieżącym utrzymaniem                       
i działalnością świetlic wiejskich. Dyrektor udzielił komisji informacji ustnych 
związanych z tematem jak i przedstawił pisemną informację. Do 
najistotniejszych problemów związanych z funkcjonowaniem świetlic wiejskich  
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należy lokalizacja sześciu gminnych świetlic w budynkach wspólnot 
mieszkaniowych, gdzie świetlica stanowi jeden z kilku lokali usytuowanych 
w jednym budynku. Dlatego też ewentualne przeprowadzenie remontu 
elementów wpływających na stan świetlicy lecz stanowiących części wspólne 
budynku pozostaje w gestii i finansowaniu wspólnoty mieszkaniowej.    
Podczas spotkania z inicjatywy radnego Waldemara Matysa analizowano 
również możliwość rozpoczęcia w Domu Kultury w Lubawce zajęć nauki czy 
konsultacji związanej z pracą na komputerze dla seniorów i osób 
początkujących. Radny wskazał, że takie zajęcia przeprowadzone przez 
Stowarzyszenie im. Bernarda Rosy cieszyły się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców. Dyrektor wyraził chęć podjęcia działań zmierzających do 
zorganizowania tego typu zajęć. 
 

16 stycznia temat posiedzenia była  kontrola ewidencji środków trwałych 
Zakładu Budżetowego Gospodarki Mieszkaniowej w Lubawce (załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu). 
 W spotkaniu, które odbyło się w siedzibie ZBGM w Lubawce uczestniczył 
Kierownik jednostki kontrolowanej Pan Ireneusz Kordziński. 
W wyniku kontroli komisja stwierdziła, że  majątek ZBGM w Lubawce jest 
ewidencjonowany w oparciu o zasady i wytyczne określone w ustawie                 
o rachunkowości, ale także wg właściwych rozporządzeń regulujących 
gospodarkę finansową jednostek budżetowych. 
W kontrolowanej jednostce ewidencję środków trwałych prowadzi się za 
pomocą odpowiedniego programu komputerowego. Natomiast poza programem 
komputerowym dla każdego środka trwałego prowadzona jest tradycyjna 
kartoteka. Wszystkie środki trwałe Zakładu objęte są ewidencją ilościowo-
wartościową umożliwiającą ustalenie ich wartości początkowej, miejsc ich 
użytkowania oraz osób za nie odpowiedzialnych. 
Ewidencję analityczną prowadzi się za pomocą: 
- ksiąg inwentarzowych, 
- indywidualnych kart obiektów inwentarzowych, 
- tabel amortyzacyjnych, 
Odpowiedzialność za właściwy stan i użytkowanie maszyn i urządzeń ponoszą 
pracownicy z poszczególnych stanowisk. 
Podczas spotkania poruszano także sprawę, zgłoszoną radnym przez 
mieszkańców miasta, związaną z możliwością uzyskania pomocy przy remoncie 
zajmowanych lokali mieszkalnych. Kierownik Zakładu poinformował, że 
pomoc taka jest możliwa po złożeniu przez lokatora odpowiedniego podania 
w pierwszym kwartale każdego roku. Wówczas przyznawana jest lokatorom 
pomoc polegająca na przekazaniu materiałów budowlanych do wyczerpania 
środków w wysokości około 30.000 PLN.   
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Ad.7. Informacja kierownika SP ZOZ o aktualnej sytuacji rzeczowo-
finansowej jednostki: 
 

§ informacja o przebiegu remontu Ośrodka Zdrowia w Chełmsku Śląskim, 
§ informacja o dostępności zakresu usług medycznych. 
 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Stanisław Smok powiedział, że za rok 2013 nie ma jeszcze sporządzonych 
sprawozdań finansowych. Następnie poinformował, że sytuacja finansowa 
SP ZOZ jest dobra, a zobowiązania wobec kontrahentów regulowane są na 
bieżąco. 
Oznajmiał też, że przebudowa termomodernizacyjna Ośrodka Zdrowia 
w Chełmsku Śląskim, która była realizowana z udziałem środków Unijnych 
została zakończona w terminie i końcowy odbiór nastąpił 12 listopada 2013 
roku. Roboty zostały wykonane zgodnie z umowa i projektem budowlanym. 
Dodał, że prace wykończeniowe związane z realizacje projektu zostały 
wykonane ze środków własnych i dotacji Gminy. Na parterze i piętrze budynku 
zostały położone nowe posadzki, odnowiono ściany oraz ukończono remont 
klatki schodowej. Ponadto SP ZOZ pozyskał środki z Fundacji Polska Miedź na 
zakup wyposażenia medycznego do Ośrodka Zdrowia w Chełmsku Śląskim. 
Zakupiono aparat EKG, autoklaw, wagi, ciśnieniomierz, stanowisko do 
pobierania krwi oraz kozetki i parawany. 
Następnie nadmienił, że dostępność i zakres usług medycznych jest na poziomie 
ubiegłego roku. Pacjenci przyjmowani są na bieżąco jedynie do neurologa czas 
oczekiwania wynosi tydzień. Perspektywy są dobre nie ma dużej rotacji 
pacjentów, obsada pracowników jest stabilna. Samodzielny Publicznego Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Lubawce na rok 2014 zawarł z NFZ umowę  na 
następujące usługi.  
1. Podstawową opiekę zdrowotną : 
§ lekarz, 
§ pielęgniarka, 
§ pielęgniarka i położna  środowiskowa, 
§ higiena szkolna. 

2. Ambulatoryjną opiekę specjalistyczną - ginekologia. 
3. Ambulatoryjną opiekę stomatologiczną. 

Występuje natomiast problem z zatrudnieniem stomatologa do Ośrodka 
Zdrowia w Miszkowicach, ponieważ nie ma chętnych lekarzy do współpracy. 
Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej proponował współpracę 
wielu lekarzom stomatologom z powiatu kamiennogórskiego jednakże żaden 
ze nie zainteresował się propozycją pracy. Informacja kierownika SPZOZ 
o aktualnej sytuacji rzeczowo-finansowej jednostki (załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu). 
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Radny Marek Szota powiedział, że opis projektu modernizacji Ośrodka 
Zdrowia w Chełmsku Śląskim zawiera objaśnienie, że przed wejściem głównym 
zostanie zamontowana platforma dla osób niepełnosprawnych oraz zostaną 
wymienione drzwi wejściowe. Natomiast w podsumowaniu opisu projektu 
zawarto spostrzeżenie, że obiekt Ośrodka Zdrowia stanie się dostępny dla osób 
niepełnosprawnych, co jest sprzeczne ze stanem faktycznym. Nadmienił, że 
osobiście sprawdził, iż zainstalowany schodołaz nie sprawdził się i osoba 
niepełnosprawna nadal nie ma dostępu do lekarza.  
Dyrektor SP ZOZ Stanisław Smok odpowiedział, że zmianę platformy na 
schodołaz omawiano na Sesji Rady Miejskiej, ponieważ na zamontowanie 
planowanej platformy nie to było miejsca. Ponadto nowe drzwi otwierałyby się 
na platformę i nie byłoby wymaganej komunikacji. Dlatego też projektant 
wystąpił o zmianę bowiem to było najlepsze rozwiązanie. Obecnie schodołaz 
działa i po stopniowym zapoznaniu się z jego obsługą pacjenci niepełnosprawni 
bez problemów wjadą nawet na pierwsze piętro. 
Radny M. Szota powiedział, że nie ma takiej możliwości ponieważ bez pomocy 
osoby drugiej żaden pacjent nie skorzysta ze schodołazu. Nadmienił, że 
platforma o szerokości 1,10 m bez problemów zmieściłaby się w planowanym 
miejscu, które posiada 1,30 m szerokości. Zauważył również, że przy okazji 
modernizacji budynku można było zaplanować podjazd dla niepełnosprawnych 
z drugiej strony budynku. 
Dyrektor SP ZOZ Stanisław Smok odpowiedział, że nie było takiej 
możliwości ponieważ tam nie ma otworu drzwiowego. Ponadto jest to obiekt 
ponad stu letni i nie można zmieniać elewacji. 
Radny M. Szota zauważył, że na pewno po uzyskaniu odpowiedniego 
zezwolenia można było wykonać podjazd bezpośrednio do poczekalni dla 
pacjentów. Dodał, że na pewno modernizacja budynku trwałaby dłużej ale takie 
rozwiązanie było możliwe do wykonania. Obecnie obiekt w żaden sposób nie 
został dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych. 
 

O godzinie 1440 na obrady przybył Radny Artur Bodzek. 
 

Radny Marek Szota zaznaczył, że zamontowany na schodołazie stały wózek 
taż nie rozwiąże problemu, ponieważ nie każdego pacjenta będzie można 
przenieś na ten wózek. Zapytał Dyrektora SP ZOZ S. Smoka w jaki sposób 
zamierza rozwiązać ten problem, ponieważ Gmina przekazała środki na 
konkretne zadanie, które nie zostało wykonane. Zaproponował aby ponownie 
zająć się sprawą i wystąpić do konserwatora zabytków i opinię w tej sprawie 
oraz zabezpieczyć niezbędne środki na wykonanie podjazdu. Poinformował, że 
o dofinansowanie tego zadania można również wystąpić do Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, który takie zadania dotuje 
w 80%. 
Burmistrz T. Kulon zaproponował aby zorganizować spotkanie z projektantem 
i Radnym M. Szota, celem wyjaśnia sprawy.  
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Radny B. Krzemński zapytał dlaczego w Powiatowym Centrum Zdrowia 
w Kamiennej Górze zlikwidowano recepturę. Obecnie ucząca się młodzież nie 
ma możliwości odbycia praktyk zawodowych na terenie naszego powiatu 
i zmuszona jest dojeżdżać do Jeleniej Góry lub Wałbrzycha, co związane jest 
z dużymi kosztami. Dodał, że Prezes Zarządu Wiktor Król zapowiedział, że 
planuje otwarcie największej apteki w Kamiennej Górze, w której będzie 
musiała być receptura i zapytał czy recepturę w Szpitalu zlikwidowano po 
to aby otworzyć nową w aptece.  
Dyrektor SP ZOZ S. Smok powiedział, że od wypowiedzi do realizacji jest 
długa droga. Otwarcie takiej apteki kosztowałoby kilka milionów złotych. 
Radny Artur Sarzyński wnioskował o przesunięcie punktu obrad w sprawie 
aktualnej sytuacji rzeczowo-finansowej SP ZOZ do czasu uzyskania 
niezbędnych danych statystycznych m.in. liczby pacjentów przyjmowanych 
w Przychodniach na terenie Gminy albowiem przedstawione sprawozdanie nie 
zawiera takich informacji i trudno jest w chwili obecnej prowadzić dyskusję na 
ten temat. 
 

O godzinie 1455 na obrady przybył Radny Czesław Szota. 
 

Radny Piotr Marciniak zauważył, że lekarz pierwszego kontaktu wypisuje 
skierowanie do specjalisty na druku bez pieczątki Przychodni. Bardzo często się 
zdarza, że pacjenci zapominają podejść do rejestracji opieczętować skierowania 
lub nie mają takiej wiedzy i brak pieczątki zauważają dopiero w poczekalni 
u specjalisty, który nie przyjmie chorego bez wymaganej pieczątki. 
Zaproponował aby lekarz wydawał pacjentom skierowania już odpowiednio 
ostemplowane. 
Dyrektor SP ZOZ S. Smok poinformował, że przedmiotowa sprawa jest już 
załatwiona. 
Radny Powiatowy Adam Krok powiedział, że Prezes Powiatowego Centrum 
Zdrowia powinien też przedstawić sprawozdanie z działalności szpitala np. jakie 
zawarł kontrakty i ich wykonanie, jak funkcjonuje podstawowa opieka 
zdrowotna oraz plany dotyczące powstania nowych aptek. 
Radny Jerzy Przepiórka poinformował, że w Ośrodku Zdrowia w Chełmsku 
Śląskim system eWUŚ nie działa i aby skorzystać z pomocy lekarza należy 
dostarczyć stosowne zaświadczenie.  
Dyrektor SP ZOZ S. Smok odpowiedział, że w systemie tym występuje różne 
obciążenie serwerów i eWUŚ jest niewydolny najczęściej w godzinach rannych.  
Radny P. Wiktorowski zapytał czy w takich przypadkach chory nie może 
złożyć oświadczenia. 
Dyrektor SP ZOZ S. Smok oznajmił, że oświadczenia chorych też są 
przyjmowane. 
Radny Alfred Bagiński zapytał dlaczego pacjenci skierowani do lekarza 
neurologa przyjmowani są w Przychodni Eskulap w Kamiennej Górze, pomimo 
że ten sam lekarz przyjmuje w Przychodni w Lubawce. 
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Dyrektor SP ZOZ S. Smok odpowiedział, że dr Alicji Druciak w Przychodni 
w Lubawce przyjmuje jako lekarz ogólny natomiast w Przychodni Eskulap 
w Kamiennej Górze przyjmuje pacjentów jako lekarz neurolog na podstawie 
zawartej umowę NFZ. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński powiedział, że w Przychodni Zdrowia 
w Lubawce należy rozwiązać problem rejestracji telefonicznej, ponieważ 
w godzinach rannych nie ma możliwości zapisania się do lekarza. Telefony są 
zajęte albo nikt ich nie odbiera. Zaproponował aby wspólnie zastanowić się nad 
tym problem bowiem w innych przychodniach rejestracja jest tylko telefoniczna. 
Dyrektor SP ZOZ S. Smok powiedział, że pacjenci przyjmowani są na 
bieżąco. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński oznajmił, że nie zawsze przyjmowani są 
wszyscy pacjenci. Dodał, że sprawę rejestracji telefonicznej należałoby 
uregulować oraz poinformować pacjentów o zasadach rejestracji telefonicznej.  
 

Przerwa w obradach od godz. 1355 do godz. 1405. 

Po przerwie obrady opuścił Radny P. Wiktorowski. 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło po przerwie udzieliła głosu 
Wiceprzewodniczącej Rady Ewie Garbień. 
 

Ad.8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) nadania ulicy w miejscowości Chełmsko Śląskie, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/301/14 w sprawie nadania ulicy w miejscowości Chełmsko Śląskie.  

 

b) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

W trakcie omawiania drugiego projektu Uchwały na obrady przybył Radny 
Piotr Wiktorowski. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
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Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr I/302/14 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
  

c) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „ wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/303/14 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 
w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020. 
 
d) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 -2020. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/304/14  w  sprawie   ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiana” na lata 2014 -
2020. 
 

e) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy 
Lubawka na lata 2014-2020. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
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Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach  „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę  
Nr I/305/14 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych dla Gminy Lubawka na lata 2014-2020. 
 

f) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/306/14 w sprawie wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres 
do 3 lat. 
 

g) wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/307/14 w sprawie wyrażenie zgody na dzierżawę nieruchomości na okres 
do 3 lat. 
 
h) wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/308/14 w sprawie wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 
bezprzetargowej. 
 

i) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. 
Radny P. Marciniak powiedział, że mieszkańcy Gminy nie wiedzą jakie 
działki są przedmiotem rozpatrywania i poprosił o omówienie planowanej 
zamiany. 
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Burmistrz T. Kulon powiedział, że jest to kolejna próba rozwiązania problemu 
lokalizacji przestanku PKS w Lubawce. Podczas wcześniejszych spotkań jedną 
z koncepcji zlokalizowania przestanku i wykonania dodatkowego parkingu było 
zagospodarowanie terenu dawnego placu targowego położonego pomiędzy ulicą 
Dworcowej, Pocztową, Ogrodową oraz Kombatantów. Teren ten obecnie jest 
w wieczystym użytkowaniu Spółdzielni Mieszkaniowej „Szarotka”. Gmina 
występowała kilkakrotnie o odzyskanie tej nieruchomości, po ostatnich 
rozmowach z Zarządem Spółdzielni pojawiła się pewna nić porozumienia i wola 
ze strony Zarządy na zamianę gruntów. W zamian za przekazany plac 
Spółdzielnia uzyskałaby prawo własności do użytkowanego placu położonego 
pomiędzy budynkiem Poczty, a blokiem spółdzielczym nr 15 gdzie obecnie 
znajduje się kotłownia Spółdzielni, a Gmina przejęłaby działkę położoną przy 
ul. Dworcowej. Jednakże do sfinalizowania sprawy potrzebna jest decyzja 
Walnego Zgromadzenia Spółdzielców, które corocznie odbywa się na przełomie 
maja i czerwca. W przypadku pozytywnej decyzji na jesień Gmina mogłaby stać 
się właścicielem tej nieruchomości i mogłaby rozwiązać problem 
zatrzymywania się autobusów. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). Zarządziła 
głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr I/309/14 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości. 
 

j) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2014 
 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Zapytała czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.(Załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr I/310/14 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2014 
 

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Radny Powiatowy A. Krok odpowiedział na następujące pytania:  
 
Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień powiedział, że pobocze 
ul. Lubawskiej w Chełmsku Śląskim jest systematycznie zaśmiecane przez 
mieszkańców tej miejscowości, którzy wyrzucają tam butelki, puszki papiery 
i opakowania. Poinformował, że mieszkańcy Chełmska Śląskiego zwrócili się 
z prośbą o likwidację ławek ustawionych w tej okolicy. Zaapelował aby Gmina 
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jak również Policja włączyła się do rozwiązania zaistniałego problemu. 
Starostwo natomiast planuje ustawienie tam koszy, które będą opróżniane przez 
PGK „Sanikom”. 
Radnego P. Wiktorowskiego poinformował, że sołtysi z Gminy Lubawka 
otrzymali numery telefonów, kategorie dróg oraz informacje kogo należy 
powiadomić o konieczności odśnieżenia drogi. Zauważył, że udostępnił 
sołtysom nawet swój numer telefonu na, który mogą zgłaszać nie załatwione 
interwencje. Zwrócił się do sołtysów z prośbą o zapoznanie się z otrzymanymi 
informacji i potrzebę odśnieżenia dróg zgłaszali osobie odpowiedzialnej za 
zimowe utrzymanie drogi.  
Radnemu B. Krzemińskiemu powiedział, że podczas remontu drogi z Lubawki 
do Chełmska Śląskiego na odcinku biegnącym w lesie wykonawca popełnił 
błąd. W obecnej chwili trwa dokładna analiza wszystkich projektów 
budowlanych dróg remontowanych przez Starostwo Powiatowe. Najczęściej 
zdarza się, że wykonawca zastosował nieodpowiednią podsypkę albo 
nieodpowiednio uformował pobocze. Nadmienił, że Starostwo planuje część 
środków przeznaczyć na frezowanie pniaków pozostawionych przy drogach, 
które też mają wpływ na niszczenie drogi. Woda bowiem zatrzymuje się przy 
nie usuniętych pniakach i wraca na drogę. Na tym odcinku jest również kilka 
ubytków, które należy uzupełnić jednakże remont drogi Starostwo zaplanowało 
na wiosnę ponieważ okres zimowy nie sprzyja takim pracom. 
Przewodniczącej Rady W. Zabiegło odpowiedział, że w planie remontów dróg 
Starostwa Powiatowego w Kamiennej Górze na 2014 rok został ujęty 800 m 
odcinek drogi w Olszynach, która jest przedłużeniem remontowanej ulicy 
Kamiennogórskiej w Chełmsku Śląskim. O środki na wykonanie tego zadania 
Starostwo ubiega się z tzw. „powodziówek”. Koszt remontu wyniesie 1 200 000 
PLN i zostanie wykonany, po przyznaniu środków. 
Następnie przeprosił Kierownika ZBGM w Lubawce za nieuzasadnione 
pretensje za wygląd budynków położonych w pobliżu skrzyżowania ulicy 
Rynek, Kamiennogórskiej oraz Lubawskiej w Chełmsku Śląskim. Dodał, że 
w budynkach tych występuje wspólnota mieszkaniowa, która również decyduje 
o remontach. Zaapelował do Burmistrza T. Kulona o wystąpienie do Nadzoru 
Budowlanego lub innych instytucji, celem przymuszenia współwłaścicieli 
budynku do przeprowadzenia niezbędnego remontu. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński powiedział, że w tym przypadku tylko sąd 
może wydać nakaz wykonania remontu. 
Radny Powiatowy A. Krok powiedział, że mieszkańcy Chełmska Śląskiego 
krytykują Burmistrza oraz Kierownika ZBGM za obecny stan przedmiotowych 
budynków, ponieważ nie posiadają wiedzy, że tam występuje wspólnota 
mieszkaniowa. 
Poinformował też, że na wiosnę wykonawca dokona poprawek kostki ułożonej 
na ulicy Rynek w Chełmsku Śląskim oraz wykończy zjazdy przy ulicy 
Kamiennogórskiej, a wszystkie roboty zostaną wykonane zgodnie z projektem. 
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Nawiązał też do pytania Przewodniczącej Rady W. Zabiegło dotyczącego 
planowanych inwestycji przez Starostwo Powiatowe na terenie Gminy Lubawka 
i oznajmił, że Starostwo zaplanowało remonty dróg następujących 
miejscowościach: 
§ w Paczynie ze środków powodziówki – koszt inwestycji 800 000 PLN 

z możliwością dofinansowania zadania ze środków Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych, 

§ w Opawie remont drogi nie został ujęty w planach ale wystąpiła możliwość 
dofinansowania zadania z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych – wartość 
remontu oszacowano na kwotę 600 000 PLN. 

Radny Alfred Bagiński zapytał czy planowany jest remont drogi w Starej 
Białce. 
Radny Powiatowy A. Krok powiedział, że remont dróg ze środków 
powodziowych realizowany jest przez Powiat od 2010 roku. Planów 
dotyczących remontu drogi w Starej Białce nie zna ale rozezna sprawę 
i odpowiedzi udzieli telefonicznie. 
Burmistrz T. Kulon zauważył, że wielokrotnie zwracał się do członków 
Zarządu Powiatu jak również do Pani Starosty o zajęcie się profilaktycznie 
drogą z Lubawki do Chełmska Śląskiego. Po remoncie drogi na środku jezdni 
powstała rysa oraz pęknięcia przy poboczach, jednakże przez okres dwóch lat 
Powiat nic nie zrobił w tym kierunku. Brak systematycznej konserwacji bieżącej 
poboczy doprowadził do dewastacji drogi.  
Radny Powiatowy A. Krok poinformował, że jest członkiem Komisji 
Rewizyjnej Powiatu Kamiennogórskiego i od dwóch miesięcy Komisja 
przyglądała się pracy Zakładu Remontowego przy Wydziale Inwestycji 
i stwierdziła, że wykonano wiele robót ale Zakład nie prowadzi żadnej ewidencji 
i dlatego trudno jest ocenić czy jest potrzeba utrzymywania tego zakładu czy 
wykonanie tych prac zlecić firmie prywatnej.  
Radny A. Sarzyński oznajmił, że konserwacja dróg jest podobna w całej 
Polsce, a głównym mankamentem przy wyborze wykonawcy jest ustawa, która 
nakazuje wybrać najtańszą ofertę. 
Radny Powiatowy A. Krok powiedział, że nie zawsze tak jest np. remont ulic 
w Chełmsku Śląskim według kosztorysu inwestorskiego wynosił 850 000 PLN, 
a umowę podpisano na wykonanie zadania za 1 450 000 PLN.  
Burmistrz T. Kulon nadmienił, że podobna sytuacja wystąpiła przy wyborze 
wykonawcy remontu ulicy Nadbrzeżnej. Wartość zadania wynosiła 670 000 
PLN, a prace zostały wykonane za 1 012 000 PLN.  
Radny P. Wiktorowski poinformował, że droga z Lubawki do Chełmska 
pokryta jest lodem i zapytał kto decyduje o wysłaniu piaskarki.  
Radny Powiatowy A. Krok odpowiedział, że sołtysi posiadają wykazy osób 
odpowiedzialnych za zimowe utrzymanie dróg i wiedzą, do kogo należy 
zgłaszać takie przypadki.  
Burmistrz T. Kulon udzielił odpowiedzi na pytania radnych: 
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Radnemu M. Szota powiedział, że system powiadamiania SMS nie funkcjonuje 
ponieważ wzrosły opłaty i strażacy z OSP w Lubawce sami zrezygnowali z tej 
usługi bowiem opłacali ją w ramach własnego budżetu. 
Radnego P. Wiktorowskiego poinformował, że PGK Sanikom zamontował na 
ujęciu wody specjalistyczne dozowniki, które nie do końca rozwiązały problem 
jakości wody w Chełmsku Śląskim. Obecnie zmieniły się przepisy i według 
stosowanych w Polsce kryteriów w 100 ml wody nie może być ani jednej 
komórki bakterii grupy coli. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień powiedziała, że  od dnia 24 stycznia 
2014 roku do odwołania w Chełmsku Śląskim obowiązuje zakaz używania 
wody do celów konsumpcyjnych. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński nadmienił, że Państwowa Inspekcja 
Sanitarna bada wodę i w przypadku wystąpienia 1% bakterii coli nakazuje 
bezwzględnie poinformować mieszkańców o nie przydatności wody do 
spożycia. W Chełmsku Śląskim te przekroczenia są minimalne natomiast 
poważny problem występuje w Miszkowicach gdzie ujęcie wody jest 
powierzchniowe i przekroczenia te są bardzo drastyczne. Gmina planuje 
przeprowadzić kontrolę i ustalić kto na terenie Miszkowic zanieczyszcza wodę.  
Burmistrz T. Kulon powiedział, że mieszkańcy płacą za zimną wodę, 
a konieczność jej ciągłego gotowania związana jest z dodatkowymi kosztami 
i nie każdego stać na taki wydatek.  
 

Ad.10. Sprawy różne, wolne  wnioski i informacje 
 

Radny Powiatowy A. Krok zapytał jak wygląda sprawa rozbiórki budynku 
przy ul. Wodnej w Lubawce i czy Burmistrz T. Kulon uczestniczył w spotkaniu 
zorganizowanym w Trutnowie w sprawie drogi S3. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że po wielu latach starań Gminy, 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, Policji, Prokuratora oraz Posła 
trzy tygodnie temu pojawili się eksperci z Instytutu Dziedzictwa Kulturowego 
z Oddziału Wrocławskiego, który opracowuje ekspertyzę i opinię dla Ministra 
Kultury Dziedzictwa Narodowego, celem wykreślenia budynku z rejestru 
zabytków. Obecnie trwa procedura, Gmina otrzymała powiadomienie, że 
materiały zostały skompletowana jednakże nie wiadomo jaką decyzje podejmie 
Minister. W przypadku pozytywnej opinii odbędzie się zastępcza rozbiórka 
obiektu. Następnie poinformował Radnego Powiatowego A. Krok, że w dniu 27 
stycznia odbyła się konferencja w Trutnowie w sprawie drogi S3 lecz 
zaproszenia nie otrzymał. Spotkanie zorganizowała Regionalna Izba 
Gospodarcza z Trutnowa, która planuje na następne spotkanie zaprosić stronę 
Polską. Burmistrz Trutnowa, który jest również posłem wraz z działaczami 
samorządowymi pilnuje aby Rząd Czeski wraz z Rządem Polskim złożył 
wniosek do Wspólnej Sieci Europejskiej TEN-T na budowę odcina drogi od 
Bolkowa do Lubawki. Dodał, że Pan Przewodniczący Protasiewicz wraz 
z Wiceministrem na spotkaniu w Kamiennej Górze stwierdzili, że w miesiącu 
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lutym odcinek drogi od węzła autostradowego Legnica-Bolków zostanie 
ponownie w prowadzony do załącznika nr 5 jako inwestycja drogowa na lata 
2014-2020 i będzie realizowana. Natomiast odcinek Bolków-Lubawka nie został 
zapisany w Parlamencie Europejskim w sieci łączącej Europę. Środki te zostaną 
dopiero uruchomione w 2017 roku i jest realna szansa na realizację w latach 
2020-2021 o ile Czechy wraz z Polską złożą wspólny wniosek i zapadną 
odpowiednie decyzje. Dodał, że zaproponował Dyrektorowi GDDKiA 
zapoznanie się ze stanem drogi krajowej przebiegającej przez Gminę Lubawka 
wraz z chodnikami, które są i których nie ma. Poinformował też, że Gmina 
otrzymała zapewnienie od GDDKiA dotyczące ułożenia chodnika do ogródków 
działkowych. Nadmienił, że chodnik, który został ułożony na terenie PKP 
powstał dzięki inwestorowi PEPCO. Po wykonaniu chodnika przez GDDKiA 
problem braku chodników w tej części miasta zostałby rozwiązany ale pozostał 
przy ul. Świerczewskiego, Podgórze oraz do granicy z Czechami. Dodał, że 
budowa drogi Śródsudeckiej również została przesunięta w stronę Kamiennej 
Góry i Gmina Lubawka o tym fakcie również nie została poinformowana. 
Radny M. Szota zapytał ile kosztowała modernizacja Ośrodka Zdrowia 
w Chełmsku Śląskim i czy zaplanowana kwota uległa zmianie ponieważ 
w Ośrodku nie zamontowano platformy i nie wykonano zasilania.  
Burmistrz T. Kulon powiedział, że inwestorem był SP ZOZ. 
Kierownik Referatu BK Danuta Wiśniewska poinformowała, że projekt 
kosztował 509 997,20 PLN. Środki Unijne stanowiły 395 155,81 PLN natomiast 
pozostała kwota 120 841,39 PLN to dotacja Gminy. Nadmieniła też w trakcie 
realizacji projektu zaplanowana kwota ulegała pomniejszeniu, co było wynikiem 
zapytań ofertowych na wykonanie m.in. tablicy pamiątkowej, za nadzór 
inwestorski ponieważ przy każdym zamówieniu publicznym mają zastosowanie 
przepisy Ustawy Prawo Zamówień Publicznych.  
Radny M. Szota spytał czy ta zmiana następowała tylko w środkach Unijnych. 
Kierownik Referatu BK Danuta Wiśniewska odpowiedział, że we wszystkich 
środkach Unijnych i Gminnych bo to idzie proporcjonalnie. 
Radny M. Szota zapytał czy może zobaczyć kosztorys prac zamiennych. 
Burmistrz T. Kulon powiedział, że jest taka możliwość na planowanym 
spotkaniu z projektantem, wykonawcą oraz inspektorem nadzoru, którzy  
wypowiedzą się na ten temat. 
Radny M. Szota nadmienił, że spodobało mu się spostrzeżenie Radnego 
Powiatowego Adama Krok wypowiedziane przy okazji omawiania remontów 
dróg, ażeby do końca nie wierzyć projektantom bo oni też często idą na skróty. 
Burmistrz T. Kulon powiedział, że Gmina zrezygnowała z usług projektanta, 
który wykonał i przedstawił projekt na modernizację Ośrodka Zdrowia 
w Chełmsku Śląskim i modernizacja została wykonana według drugiego 
projektu.  
Radny M. Szota zauważył, że w projekcie docelowym była platforma i zapytał 
dlaczego nastąpiły zmiany podczas remontu. 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała Radnego Marka Szota, że 
zostanie powiadomiony o terminie spotkania.  
 

Ad.12.Zamknięcie obrad I sesji 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady I sesji o godz. 1620. 
 
Protokołowała i protokół sporządziła: 
Irena Warzecha 
Insp. UM 

Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Lubawce 

 
                                                                                         /-/ Wanda Zabiegło 
 

 

 


